
PROTOKÓŁ NR XIV/2016 

z sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 30 marca 2016 r. 

W sesji wzięli udział: 

1. 14 Radnych Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

2. Wójt Gminy Dębnica Kaszubska – Iwona Warkocka 

3. Asystent Wójta – Karol Żukowski 

4. Skarbnik Gminy Dębnica Kaszubska – Marek Malinowski 

5. Sekretarz Gminy – Radosław Krawczyk 

6. Mecenas – Jarosław Mielnik 

7. P.o. Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Dębnicy Kaszubskiej – Aneta 

Matyjaszek 

8. P.o. Dyrektor Szkoły Podstawowej w Gogolewie – Alicja Pruszak 

9. Dyrektor Szkoły Podstawowej w Motarzynie – Gabriel Konkel 

10. Dyrektor Gimnazjum w Dębnicy Kaszubskiej – Małgorzata Kowalska 

11. Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury – Anna Pietrzak 

12. Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej – Krystyna Szustak 

13. Radny Rady Powiatu – Grzegorz Grabowski 

Radni nieobecni: Monika Gardzielewska 

 

Porządek obrad: 

1. Sprawy regulaminowe: 
a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 
b) przyjęcie porządku obrad, 
c) przyjęcie protokołu z XIII sesji Rady Gminy VII kadencji. 
2. Podjęcie uchwał w sprawie: 
a) ustalenia planu sieci publicznych gimnazjów prowadzonych przez gminę Dębnica 

Kaszubska oraz określenia granic ich obwodów, 
b) włączenia Gimnazjum im. Czesława Miłosza w Dębnicy Kaszubskiej do Zespołu 

Szkolno-Przedszkolnego w Dębnicy Kaszubskiej, 
c) zmiany uchwały X/64/99 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 9 lipca 1999 r. 

w sprawie założenia Gimnazjum w Dębnicy Kaszubskiej,  
d) zmiany uchwały nr 47/95 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 22 grudnia 

1995 r. w sprawie utworzenia jednostek budżetowych oświaty i reorganizacji 
placówek oświatowych, 

e) utworzenia Gimnazjum w Gogolewie, 
f) utworzenia Gimnazjum w Motarzynie, 
g) trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu Gminy Dębnica Kaszubska dla 

niepublicznych przedszkoli, szkół podstawowych oraz gimnazjów prowadzonych 
przez podmioty inne niż jednostki samorządu terytorialnego na terenie Gminy 
Dębnica Kaszubska oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich pobierania i 
wykorzystania, 

h) przyjęcia "Programu usuwania wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy 
Dębnica Kaszubska na lata 2016 - 2032", 



i) uchwalenia Programu Wspierania Rodziny w Gminie Dębnica Kaszubska na lata 
2016-2018, 

j) zmiany Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Dębnicy Kaszubskiej, 
k) zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Dębnica Kaszubska, Krzynia, 

Łysomice, Łysomiczki na lata 2009-2018” z dnia 21 października 2010 r., 
l) przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Dębnica Kaszubska na rok 2016”, 
m) udzielenia pomocy finansowej Gminie Słupsk, 
n) przyjęcia raportu z realizacji „Programu ochrony środowiska gminy Dębnica 

Kaszubska na lata 2014-2017 z perspektywą do roku 2021” za lata 2014-2015, 
o) zawarcia umowy partnerskiej na rzecz wspólnej realizacji projektu z zakresu 

poprawy jakości dróg na terenie Dębnicy Kaszubskiej, 
p) zawarcia umowy partnerskiej na rzecz wspólnej realizacji projektu pn.: 

„Upowszechnianie edukacji przedszkolnej w ramach Miejskiego Obszaru 
Funkcjonalnego Miasta Słupska” planowanego do złożenia w ramach konkursu 
dla działania 3.1. Edukacja przedszkolna Regionalnego Programu Operacyjnego 
Województwa Pomorskiego na lata 2014-2020, 

q) zawarcia umowy partnerskiej na rzecz wspólnej realizacji Projektu pn.: „Pomorskie 
Szlaki Kajakowe” planowanego do złożenia w ramach konkursu dla działania 8.4. 
Wsparcie atrakcyjności walorów dziedzictwa przyrodniczego Regionalnego 
Programu Operacyjnego Województwa Pomorskiego na lata 2014-2020, 

r) wystąpienia z wnioskiem do Ministra Administracji i Cyfryzacji o ustalenie 
urzędowej nazwy dla miejscowości Leśna Polana, 

s) rozpatrzenia skargi na Dyrektora Gimnazjum w Dębnicy Kaszubskiej, 
t) ustalenia zasad na jakich sołtysom będzie przysługiwała dieta, 
u) zmiany uchwały budżetowej oraz zmiany w budżecie gminy na 2016 rok, 
v) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dębnica Kaszubska na lata 

2016-2025. 
3. Plan zbywania i nabywania nieruchomości na terenie Gminy Dębnica Kaszubska z 

dnia 18.03.2016 r.  
4. Sprawozdanie Wójta z działalności i wykonania uchwał. 
5. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady za okres międzysesyjny: 
a) Komisji Kultury i Oświaty, 
b) Komisji Infrastruktury i Budżetu, 
c) Komisji Rewizyjnej. 
6. Interpelacje radnych.  
7. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 
8. Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania zgłoszone w trakcie sesji. 
9. Zamknięcie obrad. 

 

Porządek obrad po zmianie: 

1. Sprawy regulaminowe: 
a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 
b) przyjęcie porządku obrad, 
c) przyjęcie protokołu z XIII sesji Rady Gminy VII kadencji. 
2. Podjęcie uchwał w sprawie: 
a) odwołania Przewodniczącego Rady Gminy Dębnica Kaszubska, 



b) ustalenia planu sieci publicznych gimnazjów prowadzonych przez gminę Dębnica 
Kaszubska oraz określenia granic ich obwodów, 

c) włączenia Gimnazjum im. Czesława Miłosza w Dębnicy Kaszubskiej do Zespołu 
Szkolno-Przedszkolnego w Dębnicy Kaszubskiej, 

d) zmiany uchwały X/64/99 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 9 lipca 1999 r. 
w sprawie założenia Gimnazjum w Dębnicy Kaszubskiej,  

e) zmiany uchwały nr 47/95 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 22 grudnia 
1995 r. w sprawie utworzenia jednostek budżetowych oświaty i reorganizacji 
placówek oświatowych, 

f) utworzenia Gimnazjum w Gogolewie, 
g) utworzenia Gimnazjum w Motarzynie, 
h) trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu Gminy Dębnica Kaszubska dla 

niepublicznych przedszkoli, szkół podstawowych oraz gimnazjów prowadzonych 
przez podmioty inne niż jednostki samorządu terytorialnego na terenie Gminy 
Dębnica Kaszubska oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich pobierania i 
wykorzystania, 

i) przyjęcia "Programu usuwania wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy 
Dębnica Kaszubska na lata 2016 - 2032", 

j) uchwalenia Programu Wspierania Rodziny w Gminie Dębnica Kaszubska na lata 
2016-2018, 

k) zmiany Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Dębnicy Kaszubskiej, 
l) zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Dębnica Kaszubska, Krzynia, 

Łysomice, Łysomiczki na lata 2009-2018” z dnia 21 października 2010 r., 
m) przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Dębnica Kaszubska na rok 2016”, 
n) udzielenia pomocy finansowej Gminie Słupsk, 
o) przyjęcia raportu z realizacji „Programu ochrony środowiska gminy Dębnica 

Kaszubska na lata 2014-2017 z perspektywą do roku 2021” za lata 2014-2015, 
p) zawarcia umowy partnerskiej na rzecz wspólnej realizacji projektu z zakresu 

poprawy jakości dróg na terenie Dębnicy Kaszubskiej, 
q) zawarcia umowy partnerskiej na rzecz wspólnej realizacji projektu pn.: 

„Upowszechnianie edukacji przedszkolnej w ramach Miejskiego Obszaru 
Funkcjonalnego Miasta Słupska” planowanego do złożenia w ramach konkursu 
dla działania 3.1. Edukacja przedszkolna Regionalnego Programu Operacyjnego 
Województwa Pomorskiego na lata 2014-2020, 

r) zawarcia umowy partnerskiej na rzecz wspólnej realizacji Projektu pn.: „Pomorskie 
Szlaki Kajakowe” planowanego do złożenia w ramach konkursu dla działania 8.4. 
Wsparcie atrakcyjności walorów dziedzictwa przyrodniczego Regionalnego 
Programu Operacyjnego Województwa Pomorskiego na lata 2014-2020, 

s) wystąpienia z wnioskiem do Ministra Administracji i Cyfryzacji o ustalenie 
urzędowej nazwy dla miejscowości Leśna Polana, 

t) rozpatrzenia skargi na Dyrektora Gimnazjum w Dębnicy Kaszubskiej, 
u) ustalenia zasad na jakich sołtysom będzie przysługiwała dieta, 
v) zmiany uchwały budżetowej oraz zmiany w budżecie gminy na 2016 rok, 
w) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dębnica Kaszubska na lata 

2016-2025. 



3. Plan zbywania i nabywania nieruchomości na terenie Gminy Dębnica Kaszubska z 
dnia 18.03.2016 r. 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności i wykonania uchwał. 
5. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady za okres międzysesyjny: 
a) Komisji Kultury i Oświaty, 
b) Komisji Infrastruktury i Budżetu, 
c) Komisji Rewizyjnej. 
6. Interpelacje radnych.  
7. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 
8. Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania zgłoszone w trakcie sesji. 
9. Zamknięcie obrad. 

 
Przebieg sesji: 

Ad.1 

a) XIV Sesję Rady Gminy otworzył Przewodniczący Rady Piotr Paczesny. 

Otwarcia dokonał o godzinie 10:06 w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Dębnica 

Kaszubska, stwierdzając, na podstawie listy obecności, prawomocność obrad. 

Przewodniczący Rady P. Paczesny przywitał pracowników urzędu, dyrektorów szkół, 

sołtysów i mieszkańców oraz radnych. Przewodniczący Rady P. Paczesny na podstawie 

listy obecności stwierdził kworum. 

b) Przewodniczący Rady P. Paczesny poinformował, iż przebieg sesji zawarty jest 

w porządku obrad. Zwrócił się z zapytaniem do Radnych czy mają jakieś uwagi, 

zastrzeżenia, do porządku obrad? 

Radna D. Hańczyk poinformowała, iż w imieniu Radnych chciałaby złożyć wniosek o 

dodanie nowego punktu porządku obrad. Radna złożyła wniosek o odwołanie 

Przewodniczącego Rady Gminy. /Wniosek wraz z załącznikami stanowi załącznik nr 1 do 

protokołu./ 

Przewodniczący Rady P. Paczesny zwrócił się z zapytaniem czy są uwagi do porządku 

obrad? Przewodniczący poinformował, że poddaje wniosek pod głosowanie.  

Radna B. Sikora poprosiła o przeczytanie uzasadnienia do uchwały dlaczego należy 

odwołać Przewodniczącego? 

Radna D. Hańczyk przytoczyła uzasadnienie uchwały. 

Radna B. Sikora zauważyła, że jest to uzasadnienie uchwały, a Ona chciałby znać 

uzasadnienie z podaniem argumentów za odwołaniem. 

Mecenas J. Mielnik poinformował, że nie jest potrzebne uzasadnienie merytoryczne. Jeżeli 

wniosek jest sporządzony poprawnie pod względem formalnym tj. podpisało się pod nim 

¼ Radnych. Jest wniosek i on powinien być głosowany. 

Radna B. Sikora poinformowała, że nie zgadza się z opinią Mecenasa, ponieważ każdy 

wniosek mógłby być tak rozważany. Padł, wniosek, a kultura wymaga tego aby nad nim 

podyskutować.  

Radny P. Pałubicki zwrócił uwagę, iż nie wie jaka była wczorajsza debata na komisjach 

wspólnych i dlaczego padł tak poważny wniosek, lecz tak poważna uchwała bez 

uzasadnienia to szok. Radny nie wie co powiedzieć. To nie jest czas i miejsce na taki 

decyzje. Poprosił aby wstrzymać się z decyzjami, gdyż nie miał możliwości zapoznania się 

z uchwałą.  



Mecenas J. Mielnik poinformował, iż nikt nie mówił o tym, że dyskusja nie może się 

odbyć i nie ma być uzasadnienia, jedynie motywy kierujące Radnymi nie muszą być 

przytaczane. To tylko wniosek o wprowadzenie nowego punktu do porządku obrad. 

Głosowanie powinno być za lub przeciw dodaniem, to wszystko. Tu nie potrzeba 

uzasadnienia. Uzasadnienie za lub przeciw może nastąpić po wprowadzeniu do porządku 

obrad.  

Radny P. Pałubicki poinformował, że projekty uchwał powinny być dostarczane Radnych 

na 7 dni przed sesją czego wnioskodawca nie zachował. Przy tak poważnej sprawie Radny 

poprosił o wstrzymanie emocji. 

Radna B. Sikora potwierdziła, słowa poprzednika. 

Przewodniczący Rady P. Paczesny poinformował, że w statucie jest wyraźny zapis, że 

projekty uchwały powinny być przesłane na 7 dni przed sesją. 

Mecenas J. Mielnik poinformował, że Radni wprowadzają wniosek formalnie prawidłowy 

do porządku obrad. Powinno odbyć się głosowanie nad wnioskiem czy wprowadzić go do 

porządku obrad czy też nie. To, że jest wymóg 7 dni jest on dla organizatora aby mógł 

wszystko przygotować. Gdyby zawsze trzeba było spełniać ten wymóg, który przytoczyła 

Radna, nigdy nie można by było wprowadzić żadnej uchwały do porządku obrad. To jest 

wyjątek od reguły.  

Radny W. Leśniewski zwrócił się z zapytaniem czy podpisy na wniosku są tajne czy 

można się z nimi zapoznać? 

Przewodniczący Rady P. Paczesny przytoczył treść wniosku. Przytoczył również listę 

osób wnioskujących: 

- Irena Kiernicka,  

- Roman Cech, 

- Beata Sowińska, 

- Renata Rejkowicz,  

- Danuta Hańczyk, 

- Krzysztof Badowski, 

- Marcin Olech, 

- Marian Batóg, 

Przewodniczący Rady P. Paczesny poinformował, że przypuszcza kto jest inicjatorem 

wniosku. Dodał, że chce zachować powagę i jest zdania, że sesje organizował w sposób 

kompetentny. Niejednokrotnie sygnalizował, że projekty uchwał nie były gotowe. Były 

one załatwiane na ostatnią chwilę. Nie życzył sobie takiego załatwiania sprawy. Projekty 

uchwał mają być gotowe na 7 dni przed sesja, aby uniknąć zarzutów Radnych o 

niedotrzymaniu terminów. On sam uważa siebie za człowieka stanowczego, 

przedstawiającego własne zdanie, który ma prawo je mieć. Przewodniczący ma inne 

zdanie niż Pani Wójt w sprawie szkół. Rada Gminy zawsze decyduje większością głosów. 

Przewodniczący Rady P. Paczesny dodał, że przypuszcza iż są to przyczyny za 

odwołaniem,  gdyż Przewodniczący jest niewygodny dla urzędu. Urząd chce mieć 

przewodniczącego, który będzie wygodny. Będąc radnym też wyrazi swoje zdanie. Dziwi 

się kolegom ulegającym presji Pani Wójt. Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem 

czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos? 

Radny Rady Powiatu G. Grabowski poinformował, iż osoby zostały zaproszone na sesję, 

na której podejmowane są ważne uchwały dla gminy. Jednakże Radna zadecydowała, o 



złożeniu wniosku za odwołaniem Przewodniczącego. Zaproponował, aby wszelkie tarcia 

pomiędzy Radnymi zachować na następną sesję. Należy zająć się innymi sprawami. 

Zaproponował przystąpienie do podjęcia uchwał związanych z porządkiem obrad, chyba 

że odwołanie jest rzeczą niezbędną.  

Przewodniczący Rady P. Paczesny zwrócił się z zapytaniem czy ktoś jeszcze chciałby 

zabrać głos? 

Radny P. Pałubicki zwrócił się z wnioskiem formalnym o przerwę.  

Przewodniczący Rady P. Paczesny zarządził głosowanie nad wnioskiem formalnym.  

W wyniku głosowania wniosek odrzucono w stosunku /3 za, 9 przeciw, 1 

wstrzymujący 

Przewodniczący Rady P. Paczesny stwierdził, że przerwy nie będzie. 

Przewodniczący Rady P. Paczesny poinformował, że Radni przejdą do głosowania nad 

wnioskiem o zmianę porządku.  

Przewodniczący Rady P. Paczesny zwrócił się z zapytaniem kto z Państwa Radnych jest za 

zmianą porządku obrad, aby w pkt. 2 dodać przed ppkt. a uchwałę w sprawie odwołania 

Przewodniczącego Rady Gminy Dębnica Kaszubska? 

W wyniku głosowania wniosek przyjęto w stosunku /8 za, 6 przeciw, 0 

wstrzymujących. 

Przewodniczący Rady P. Paczesny stwierdził przyjęcie wniosku o zmianę porządku obrad. 

Sekretarz R. Krawczyk zwrócił uwagę, ze wniosek zawiera dwa punktu, które należy 

przegłosować. Poprosił o odczytanie drugiego wniosku. 

Przewodniczący Rady P. Paczesny poinformował, że przed chwilą został przegłosowany 

wniosek o dodanie nowej uchwały. 

Sekretarz R. Krawczyk oznajmił, iż pod głosowanie poddany był wniosek formalny o 

odwołanie Przewodniczącego, jednak nie został poddany pod głosowanie punkt o 

wyborze nowego przewodniczącego, stąd uwaga. 

Radny P. Pałubicki poinformował, iż zgodnie ze statutem gminy §18 w przypadku 

odwołania z funkcji bądź wygaśnięcia mandatu Przewodniczącego Rady lub 

Wiceprzewodniczącego Rady przed upływem kadencji, Rada na swojej najbliższej sesji 

dokona wyboru na wakujące stanowisko. W drugiej części wniosek jest niezgodny pod 

względem prawnym. W związku z tym wniosek o wybór nowego przewodniczącego nie 

jest możliwy, gdyż jest sprzeczny ze statutem. 

Przewodniczący Rady P. Paczesny poprosił o niezabieranie głosu bez Jego zgody. Zapisy 

statutu są jednoznaczne. Na sesji Rady Gminy może nastąpić odwołanie 

przewodniczącego, a powołanie na następnej sesji.  

Sekretarz R. Krawczyk zwrócił się z zapytaniem kto w takim razie zwoła sesję? 

Radny P. Pałubicki odpowiedział, że wiceprzewodniczący, o czym też mówi statut.  

Przewodniczący Rady P. Paczesny oznajmił, iż nawet w takiej kwestii nie można było 

poprawnie przygotować uchwały. To wstyd.  

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że takie osobiste wycieczki są bardzo nie na 

miejscu. 

Sekretarz R. Krawczyk zwrócił uwagę, że należy przegłosować porządek obrad po 

zmianie, gdyż jedynie odbyło się głosowanie za zmianą porządku obrad. 

Przewodniczący Rady P. Paczesny zarządził głosowanie nad nowym porządkiem obrad. 



W wyniku głosowania prządek obrad po zmianach został przyjęty w stosunku /8 

za, 6 przeciw, 0 wstrzymujących.  

Przewodniczący Rady P. Paczesny stwierdził przyjęcie porządku obrad po zmianach i 

przeszedł do kolejnego punktu. 

 

c) 

Przewodniczący Rady P. Paczesny zwrócił się z zapytaniem kto z Państwa 

Radnych jest za przyjęciem protokołu z XIII sesji Rady gminy Dębnica Kaszubska? 

W wyniku głosowania protokół został przyjęty jednogłośnie /14 za, 0 przeciw, 0 

wstrzymujących. 

 

 

Ad. 2 

  Przewodniczący Rady P. Paczesny poinformował, że Radni przeszli do kolejnego 

punktu porządku obrad.  

 

a) Przewodniczący Rady P. Paczesny otworzył dyskusję nad projektem uchwały w sprawie 

odwołania Przewodniczącego Rady Gminy Dębnica Kaszubska.  

Radna B. Sikora poprosiła wnioskodawców o podanie uzasadnienia, przyczyn jakimi 

kierowali się Radni składając wniosek.  

Sekretarz R. Krawczyk zauważył, że jeżeli punkt drugi wniosku nie ma oparcia prawnego 

to powinien być odrzucony.  

Przewodniczący Rady P. Paczesny stwierdził, iż jest to uwaga niezasadna. Porządek obrad 

został przyjęty. Zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z wnioskodawców chciałby uzasadnić 

swoją decyzję? 

Radna W. Masłyk poinformowała, że dnia poprzedniego odbyły się komisje wspólne, na 

których nic nie zostało wspomniane. Radna również chciałaby poznać uzasadnienie. 

Radny W. Leśniewski oznajmił, iż rodzi się atmosfera spisku, więc chciałby aby się ktoś 

odważył, bo On też chciałby wiedzieć jakie są powody za odwołaniem 

Przewodniczącego.  

Radny M. Olech poinformował, iż w Jego mniemaniu nie podobają się ataki 

Przewodniczącego wbrew Rady jak to miało miejsce np. w Podolu Małym. Wypowiedzi 

odnośnie reorganizacji szkół były stronnicze i żenujące. Przewodniczący nie wypowiadał 

się w swoim imieniu a w imieniu całej Rady, w momentach gdy pozostali Radni nie 

podpisują się pod tym. Radzie nie podobają się ataki w tym kierunku. 

Przewodniczący Rady P. Paczesny poprosił o przykład, gdyż nigdy nie mówił o 

stanowisku Rady. Zabierał głos jedynie jako Piotr Paczesny. Przedstawił swoje poglądy, 

swoje zdanie. Jego zdanie nie było zgodne z pewną linią, ale wiedział o tym. Wypowiadał 

swoje zdanie, a inni Radni ulegli presji. 

Pani Sołtys W. Mieczkowska poinformowała, że była obecna na zebraniu w Podolu 

Małym i było to spotkanie odnośnie wiatraków, a nie reorganizacji szkół. Jedynie na 

końcu spotkania było coś wspomniane o reorganizacji. Pan Przewodniczący Rady nie 

wypowiadał się wtedy na ten temat. Jedynie na zebraniach wiejskich zabierał głos w tej 

sprawie. Są to działania Pani Wójt, a Radni nie umieją się wypowiedzieć dlaczego chcą 

odwołać Pana Przewodniczącego. Jedyne co widać, to dlatego, że ma odmienne zdanie.  



Radny P. Pałubicki poinformował, iż ciężko jest mu zrozumieć wole Radnych. Ze słów 

Radnego Marcina Olecha wynika, że Przewodniczący miał inne zdanie i to jest powodem 

za odwołaniem. W Jego odczuciu Pan Przewodniczący  nie wypowiadał się w imieniu 

rady. Zauważył, że na szczęście Rada nie ma możliwości odwołania Radnego, bo wtedy 

każdy byłby odwołany za odmienne zdanie. Tak wygląda zachowanie na sesji. Nawet Pani 

Wnioskodawczyni nie umie uzasadnić swojego wniosku. W następnych wyborach Radni 

zostaną z tego rozliczeni. Radny zaproponował, aby temat przedyskutować, odłożyć go 

na miesiąc i nie podejmować uchwały ad hock. To urąga godności zachowania Radnych.  

Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski poinformował, iż dla Niego punktem zapalnym 

było posiedzenie komisji wspólnych w Podolu Małym, które musiał prowadzić, a które 

zwołał Przewodniczący. Można było je inaczej zorganizować np. jako spotkanie 

nieformalne. Dla każdego z Radnych decyzja ta nie była łatwą decyzją. 

Wiceprzewodniczący dodał, aby zamknąć dyskusję w tym temacie. 

Przewodniczący Rady P. Paczesny poinformował, iż w Podolu Małym było spotkanie 

komisji wspólnych, które zobowiązany jest prowadzić wiceprzewodniczący. Jest to 

zgodne ze statutem. Argumenty przedstawione są poniżej wszelkiej klasy. 

Z. Żuk mieszkaniec gminy oznajmił, iż temat szkół jest tematem, który poróżnia Radę i 

mieszkańców. Przeciwstawne obozy Pani Wójt i Radnego są dobre, zawsze można 

znaleźć kompromis. Odwołanie Przewodniczącego to podłożenie się Rady Gminy pod 

działalność Pani Wójt. Mieszkaniec poprosił o zastanowienie się nad działalnością, gdyż 

jest jeszcze 2,5 roku kadencji. 

Radna W. Masłyk poinformowała, że dyskusja ta jest niepotrzebna, wpłynie ona na dalsze 

decyzje Radnych. Po to jest się Radnym, aby reprezentować głos mieszkańców. Nie może 

być tak, ze idziemy na funkcję radnego i robimy to co ktoś nam każe. Podczas rozmów z 

mieszkańcami wychodzi brak wzajemnego dialogu.  

Radna B. Sikora poprosiła o rzeczowe argumenty, których w dotychczasowych 

wypowiedziach zabrakło. Ona jako Radna nie ma większych uwag co do organizacji pracy 

rady, co jest podstawowym obowiązkiem przewodniczącego Rady. Nikt nie wystrzeże się 

błędów. Fakt reprezentowania innych poglądów nie jest powodem odwołania. 

Obowiązuje demokracja. Odwołanie Przewodniczącego bez powodu to sygnał, że jeżeli 

„ktoś nie jest z nami, to jest przeciwko nam” i należy go odwołać. Radna nie obraża się w 

sytuacjach kiedy jej zdanie nie zwycięża, gdy jest przeciwna uchwale, a ona przechodzi 

podczas głosowania. Radni prezentują różne punkty widzenia. Celem podstawowym jest 

dobro mieszkańców. Nie chodzi o to, aby grzecznie siedzieć, podnosić ręce do góry, gdyż 

w ten sposób w pół godziny można przegłosować cały bogaty program sesji. Radna prosi 

o przedyskutowanie sprawy, gdyż jeżeli pojawią się rzeczowe argumenty to jest otwarta na 

nie, jest w stanie zmienić zdanie.  

Radny W. Leśniewski poinformował, że wydaje mu się, że wnioskodawcy widzą, że mają 

większość, więc uzasadnienie nie jest potrzebne, bo w głosowaniu i tak przegłosują. 

Radny P. Pałubicki przywołał jedno uzasadnienie „przewodniczący zwołał posiedzenie 

komisji wspólnych, ja musiałem to prowadzić, posiedzenie było trudne, więc się 

obraziłem”. Tak Radny to zrozumiał. Nikt się nie sprzeciwiał spotkaniu nieformalnym 

bez diety. Ósemka Radnych ma zakodowany system. Cokolwiek by nie zostało 

powiedziane, nie zmieni to wyniku głosowania. Przykro mu, że Radni nie mają 

cierpliwości zaczekać do następnego spotkania, aby uczciwie na ten temat porozmawiać. 



Radny jest taki, że zawsze broni ludzi pokrzywdzonych, a w tej sytuacji wydaje mu się, że 

pokrzywdzonym jest Przewodniczący. Przytoczone powody nie są powodami tak 

ważnymi, aby odwołać Przewodniczącego. Radny poprosił o głosowanie na następnej 

sesji. Jest to Jego piąta kadencja i uważa, że działania te są działaniami podejmowanymi 

pod wpływem emocji, bez uzasadnienia. Chwila emocji nie jest wskazana. Nikt nie ma 

odwagi podać przykładów. Może Radni wzięli przykład z góry, nie wie. Nie chce nikogo 

obrażać, lecz mówi pod wpływem emocji.  Zaapelował o tydzień lub miesiąc czasu, o 

wstrzymanie się z decyzjami. 

Radna B. Sikora dołączyła się do głosu Radnego. Uważa, że to za wielki nietakt, aby 

składać wniosek o odwołanie Przewodniczącego podczas tak trudnej sesji oświatowej i to 

jako pierwszy punkt porządku obrad. Radna zaproponowała spotkanie we własnym 

gronie, aby porozmawiać o organizacji rady. Radna nigdy wcześniej nie słyszała żadnych 

krytycznych uwag dotyczących pracy Przewodniczącego. Przewodniczący odpowiada za 

organizacje pracy Rady, ale ma prawo do własnego zdania na temat proponowanych 

uchwał. Jeżeli są uwagi co do pracy Przewodniczącego, a które do tej pory nie padły 

podczas spotkań na komisjach lub sesjach - to wniosek taki można uważać za rodzaj 

zemsty, kary za inne poglądy. Każdy ma prawo do własnego zdania. Do dnia sesji nie 

było słychać żadnych uwag co do organizacji pracy rady. 

Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że na Jego decyzję złożyło się 

kilka rzeczy. Przypomniał poprzednie sesje, podczas których było dużo nie smaczności. 

Wiceprzewodniczący wnioskował o zakończenie dyskusji, wniosek ten przechodził a 

Przewodniczący przynajmniej 10 zdań jeszcze dopowiadał w danym temacie. Rzeczy takie 

składają się jedna do drugiej. Zaznaczył, że nie była to łatwa decyzja. Komisja Rewizyjna 

dwukrotnie rozpatrywała skargę na działalność Pani Wójt i obie uznała za bezzasadne, 

lecz Przewodniczący jeździł do skarżącego i dyskutował z nim. Przewodniczący prosił o 

spotkanie radnych z tym panem.   

Radny P. Pałubicki poinformował, że Przewodniczący zadzwonił do Komisji 

Infrastruktury i Budżetu  podczas spotkania wyjazdowego, aby wsparli go w spotkaniu. 

Niestety miejscowość Jawory nie była w planach komisji i nie było jej  po drodze. Nie 

robił żadnej „prywaty” i nie działał przeciwko radzie. Trasa i termin były ustalone i to nie 

podobało się, że komisja miałaby zmienić plany.  

Przewodniczący Rady P. Paczesny poinformował, że rozmawiał z mieszkańcem 

dwukrotnie. Rozmawiali o przydomowej oczyszczalni ścieków zlokalizowanej w 

Jaworach. Przewodniczący wytłumaczył niezasadność przytaczanych argumentów, 

uspokoił mieszkańca, na spokojnie wyjaśnił, że nie ma on racji, a sprawa jest do 

rozwiązania przez mieszkańców. Po tym spotkaniu Pan już nie zadzwonił, przyjął 

argumenty do wiadomości. Przewodniczący jest zdania, że mieszkaniec już więcej skarg 

nie napisze. Komisja Infrastruktury i Budżetu była w tym dniu w terenie, pomyślał, że 

mogą go wspomóc, że będzie im to po drodze. Zaznaczył, że nie zajmował stanowiska. 

Przewodniczący zauważył, że według niego taka była jego rola i nie uważa, że popełnił 

przestępstwo ani przeciwko Radzie ani przeciwko Pani Wójt. 

Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski poprosił o zakończenie dyskusji w tym temacie.  

Radna B. Sikora poinformowała, że takie podejście Wiceprzewodniczącego przekonuje, 

że to wszystko jest zaplanowane. Nie było żadnych argumentów merytorycznych za 

odwołaniem. Nigdy wcześniej nie została podjęta dyskusja o złym funkcjonowaniu Rady. 



Na dzisiejszej sesji niespodziewanie pada wniosek o odwołanie Przewodniczącego, a Pan 

Wiceprzewodniczący chce zakończyć rozmowę bez argumentów. W ten sposób można za 

każdym razem uciąć wszelką dyskusję. Należałoby przedyskutować, mieć trochę 

wzajemnego szacunku.  

Radny P. Pałubicki wrócił do sesji sprzed dwóch miesięcy, na której również padł 

wniosek formalny o zamknięcie dyskusji. To świadczy o szacunku do pozostałych osób. 

Podejście Radnych jest nieodpowiednie. Powinno się to odłożyć na następną sesję. 2 

tygodnie temu odbyło się nieformalne spotkanie Radnych i to był ten czas na dyskusję, 

aby powiedzieć, że coś się nie podoba, coś należy zmienić. W ocenie Radnego jest to 

niegodne działanie.  

Radny W. Nierychlewski poinformował, że dyskusja trwa już od godziny, więc chciałby 

otrzymać jakieś argumenty od Radnych. Oczekuje, że Radni składający wniosek o 

odwołanie wypowiedzą się, gdyż jest ciekaw ich argumentów. Do tej pory nie było 

żadnych sygnałów, nawet na komisjach wspólnych. Każdy tu obecny jest ciekawy, ale też 

każdy ma prawo do własnego zdania.  

Przewodniczący Rady P. Paczesny zwrócił się z zapytaniem czy ktoś jeszcze chciałby 

zabrać głos? 

Radny R. Cech poinformował, iż Jego zdaniem Przewodniczący nie traktuje wszystkich 

komisji jednakowo. Są udzielane uwagi, nigdy jako Przewodniczący Komisji Kultury i 

Oświaty nie dowiadywał się o składanych skargach na dyrekcję szkół, a powinien o nich 

wiedzieć w pierwszej kolejności. Żadna skarga do komisji nie trafiła.  

Przewodniczący Rady P. Paczesny odpowiedział, że wszelkie skargi trafiały do Komisji 

Rewizyjnej, odpowiedzialnej za rozpatrywanie skarg. Podejmowane były uchwały w 

związku z każdą skargą. Przewodniczący poprosił o podanie przykładu jaka skarga nie 

została przekazana komisji? Zwrócił się z zapytaniem jak można się tak zachowywać? 

Takie zachowanie jest żenujące.  

Radna B. Sikora zwróciła uwagę, że taki sposób postępowania części radnych i forma 

argumentacji, a właściwie jej brak spowoduje, że będzie się ciężko pracowało. Ze 

smutkiem przyznała, że ciężko widzi dalszą współpracę radnych, a już były wypracowane 

pewne mechanizmy. Wszystko idzie w stronę argumentu siły, a nie siły argumentu. Radni 

nie byli w stanie porozmawiać we własnym gronie, upublicznili wszystko. Większość 

wnioskodawców nie ma odwagi powiedzieć swoich argumentów. Radnej wydawało się, że 

pewne relacje w Radzie udało się stworzyć, po to by wspólnie pracować dla dobra 

mieszkańców gminy. 

Pani Sołtys W. Mieczkowska poinformowała, że wszyscy spotkali się tu w sprawach 

istotnych. Dyskusja trwa bez rzeczowego punktu jakim są szkoły. Radni mogą siedzieć do 

wieczora i dyskutować, bo mają dietę, ale pozostali muszą wraca do swoich obowiązków, 

a do tej pory nie padły żadne konkrety. Temat powinien zostać zamknięty, są inne tematy 

do omówienia. 

Przewodniczący Rady P. Paczesny zakończył dyskusję nad tematem. Poinformował, ze 

nastąpi wybór komisji skrutacyjnej.  

Radny P. Pałubicki poinformował, że jeżeli było głosowanie nad porządkiem obrad, to w 

nim powinien być zawarty punkt „wybór komisji skrutacyjnej”. Wszystko to jest pisane z 

dużymi błędami. Radny poprosił o wstrzymanie się, przedyskutowanie i zrobienie 

wszystkiego zgodnie z procedurą jak podczas pierwszej sesji, na której był zapis w 



porządku obrad „wybór komisji skrutacyjnej”, „wybór przewodniczącego” itd. Cokolwiek 

by nie było zapisane w statucie to jest święte i należy tego przestrzegać. Te działania są 

niezgodne z przepisami. Radny zaapelował aby nie działać pochopnie. 

Mecenas J. Mielnik poinformował, iż nie opiniował wniosku. Wniosek został 

przygotowany, a porządek obrad przyjęty. Wnioskodawcy nie byli obowiązani do 

zawierania informacji.  

Przewodniczący Rady P. Paczesny poinformował, iż w porządku obrad nie musi być 

zawarty punkt dotyczący powołania komisji skrutacyjnej.  

Pani Sołtys W. Mieczkowska oznajmiła, że osób składających wniosek jest więcej, niż 

pozostałych Radnych, więc wyniku głosowania można się domyśleć. 

Przewodniczący Rady P. Paczesny poprosił o spokój. 

Radny P. Pałubicki oznajmił, że w każdym momencie sesji można złożyć wniosek, w 

związku w z tym Radny złożył wniosek formalny o wyrzucenie punktu z porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały o odwołaniu Przewodniczącego. Radni mogą siedzieć 

długo. Szanując wyborców radni mogliby głosować nad uchwałami, później zająć się tym 

tematem. 

Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski złożył wniosek formalny o przesunięcie punktu 

na koniec porządku obrad. 

Mecenas J. Mielnik poinformował, że wniosek o wycofanie punktu z porządku obrad 

może złożyć grupa składająca wniosek, w związku z tym wniosek o wycofanie złożony 

przez Radnego P. Pałubickiego nie może zostać poddany pod głosowanie. Wniosek o 

odwołanie został już przegłosowany, on już jest w porządku obrad. Nikt z grupy Radnych 

nie wycofuje wniosku.  

Radny P. Pałubicki oznajmił, że zgodnie ze statutem Radny w każdym momencie sesji ma 

prawo złożyć wniosek o zmianę porządku obrad.  

Mecenas J. Mielnik poinformował, że Radny złożył wniosek o wyrzucenie punktu z 

porządku obrada. Punkt można jedynie cofnąć. Nad wnioskiem o przesunięcie Mecenas 

musiałby się zastanowić.  

Przewodniczący Rady P. Paczesny zarządził 10 min. przerwy w celu wyjaśnienia 

wątpliwości.  

O godzinie 11:37 Przewodniczący Rady P. Paczesny wznowił obrady sesji po przerwie i 

przypomniał punkt, w którym znajdują się Radni a mianowicie padł wniosek o 

przesunięcie punktu porządku obrad na koniec sesji. Po konsultacjach z Mecenasem 

stwierdzono, że wniosku nie można przesunąć, gdyż we wniosku jest napisane 

„wprowadzenie jako punktu pierwszego do porządku obrad”, więc wniosek 

wprowadzony został zgodnie z jego zapisami. 

Radny Rady Powiatu G. Grabowski poinformował, iż o godzinie 12:00 rozpoczyna się 

sesja Rady Powiatu i nie może dłużej zostać. Przekazał informację, że podpisano umowę 

opiewającą na kwotę 3 mln złotych na drogę Głobino-Dobieszewo. Pozostałym życzył 

przyjemnych obrad.  

Przewodniczący Rady P. Paczesny poinformował, aby zgłaszać kandydatury do komisji 

skrutacyjnej.  

Radny M. Olech zgłosił Radnego R. Cecha, który wyraził zgodę na bycie członkiem 

komisji skrutacyjnej. 

Radny M. Batóg zgłosił Radnego P. Pałubickiego, który nie wyraził zgody. 



Radna R. Rejkowicz zgłosiła Radną D. Hańczyk, która nie wyraziła zgody. 

Radny K. Badowski zgłosił Radnego M. Batóga, który wyraził zgodę. 

Radny M. Olech zgłosił Radnego K. Badowskiego, który wyraził zgodę. 

Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski złożył wniosek o zamknięcie listy kandydatur do 

komisji skrutacyjnej.  

Przewodniczący Rady P. Paczesny zarządził głosowanie nad zamknięciem listy 

kandydatur do komisji skrutacyjnej.  

W wyniku głosowania wniosek przyjęto w stosunku /10 za, 3 wstrzymujące, 1 

przeciw 

Przewodniczący Rady P. Paczesny zarządził przerwę dla komisji skrutacyjnej w celu 

przygotowania głosowania. 

Po przerwie przewodniczący komisji skrutacyjnej zapoznał zebranych z zasadami 

głosowania.  

Sekretarz R. Krawczyk przypomniał, iż głosowanie za odwołaniem Przewodniczącego 

następuje bezwzględną większością głosów, czyli suma głosów „za” musi być większa od 

sumy głosów „przeciw” i „wstrzymujących się”.  

Radna B. Sikora poprosiła o nie sugerowanie wyników głosowania. 

Mecenas J. Mielnik dodał, że w kwestii formalnej stwierdzenie Sekretarza było 

prawidłowe, gdyż mówimy o bezwzględnej większości głosów, aby skutecznie odwołać 

przewodniczącego. Wbrew pozorom nie jest to sugestia, a wyjaśnienie zapisów przepisów.  

Przystąpiono do głosowania. Przewodniczący Rady P. Paczesny kolejno wyczytywał 

nazwiska Radnych obecnych na sesji na podstawie listy obecności.  

Radny W. Nierychlewski zwrócił się z zapytaniem dlaczego karty do głosowania są 

ponumerowane? Czy to ma na celu późniejsze zidentyfikowanie kto w jaki sposób 

głosował?  

Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski poinformował, iż karty zostały ponumerowane w 

celu niedopuszczenia do znalezienia się karty dodatkowej w urnie. Karty zostały 

wymieszane i odwrócone.  

Radny W. Nierychlewski oznajmił, że skandaliczne jest to, że karty są ponumerowane. 

Podczas wyborów na przewodniczącego i wiceprzewodniczącego karty równie były 

ponumerowane i to zakwestionował mecenas. 

Mecenas J. Mielnik poinformował, że jeżeli numery kart są zgodne z numerami na liście 

obecności, lub w jakikolwiek inny sposób można wywnioskować kto jak głosował, to 

rzeczywiście głosowanie należałoby uznać za jawne. Natomiast jeżeli numeracja służy do 

określenia ile kart wydano, i aby nie znalazły się kartki inne, to nie ma problemu.  

Mecenas J. Mielnik zaproponował ponowne głosowanie, bez numerowania kart.  

Przewodniczący Rady P. Paczesny zarządził przerwę w celu przygotowania nowych kart. 

Radny P. Pałubicki zwrócił się z zapytaniem co w przypadku kart, które były wrzucone 

do urny? Czy komisja powinna je jakoś zabezpieczyć, czy wrzucone do kosza można 

uznać za zabezpieczone? 

Mecenas J. Mielnik poinformował, iż zniszczenie też jest formą zabezpieczenia. 

Przewodniczący Rady zarządza i nadzoruje głosowanie. Uwaga ta należy się jemu. 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie.  

Wiceprzewodniczący, za sugestią Sekretarza przeliczył nowe karty na widoku wszystkich 

Radnych.  



Przewodniczący Rady P. Paczesny poinformował, że komisja skrutacyjna przygotowała 14 

nowych kart, po czym przystąpiono do ponownego głosowania. Radnych wyczytywano 

kolejno z listy obecności. Po oddaniu głosów przez wszystkich Radnych Przewodniczący 

Rady P. Paczesny zarządził przerwę w celu przeliczenia głosów i sporządzenia protokołu 

z głosowania. 

Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski odczytał treść protokołu /stanowiącego 

załącznik nr 2 do protokołu z sesji wraz z kartami do głosowania/. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Radny P. Paczesny został odwołany z funkcji 

Przewodniczącego Rady Gminy Dębnica Kaszubska.  

Radny P. Paczesny podziękował Radzie Gminy oraz Pani Wójt i urzędowi gminy za 

współpracę. Radnym, którzy przyczynili się do odwołania, życzył sukcesów. Dodał, że 

wiele rzeczy jest niezałatwione. Oddał prowadzenie obrad sesji Rady Gminy 

Wiceprzewodniczącemu.  

Radna B. Sikora podziękowała Radnemu P. Paczesnemu za współpracę. To samo uczynił 

Radny P. Pałubicki, po czym oznajmił, że nie jest w stanie uczestniczyć w sesji i o 

godzinie 12:20 opuścił obrady. W ślad za Radnym uczynił to również Radny W. 

Leśniewski, Radny P. Paczesny, Radny W. Nierychlewski. 

Radna B. Sikora oznajmiła, że forma i sposób załatwienia wniosku jasno wskazywał na to, 

aby sesję o ważnych oświatowych zmianach prowadziła odpowiednia osoba. Radna 

stwierdziła, iż jedynym sposobem zaprotestowania przeciwko takiemu niegodnemu  

postępowaniu grupy radnych jest nieuczestniczenie dalej w sesji i  opuściła sesję.  

Radna W. Masłyk zaproponowała, aby sesję zakończyć ze względu na to, że tylu Radnych 

opuściło sesję.  

Mecenas J. Mielnik zauważył, że porządek obrad nie został wyczerpany, sesji nie można 

zakończyć. 

Pani Dyrektor A. Matyjaszek poinformowała, że nauczyciele czekają na jakąkolwiek 

decyzję. Odwlekanie nie uspokoi tego co się dzieje. Zabrała głos w imieniu pracowników. 

Poprosiła o kontynuację sesji, aby została podjęta jakaś decyzja.  

Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski zarządził 10 minut przerwy. O godzinie 12:27 

obrady sesji zostały wznowione.  

Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski zarządził głosowanie nad wnioskiem o 

zakończenie sesji.  

W wyniku głosowania wniosek odrzucono w stosunku /0 za, 8 przeciw, 1 

wstrzymujący. 

Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski przeprosił za wydarzenia z sesji. Dodał, że nikt 

nie sądził, że tak to się potoczy. Uchwały w dniu poprzednim zostały pozytywnie 

zaopiniowane. 

/Projekt uchwały w sprawie odwołania Przewodniczącego Rady Gminy Dębnica 

Kaszubska stanowi załącznik nr 3 do protokołu./ 

Uchwała w sprawie odwołania Przewodniczącego Rady Gminy Dębnica 

Kaszubska otrzymała nr XIV/98/2016 i stanowi załącznik nr 26 do protokołu.  

 

 

b) Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 



Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, iż projekt uchwały w sprawie ustalenia 

planu sieci publicznych gimnazjów prowadzonych przez gminę Dębnica Kaszubska oraz 

określenia granic ich obwodów /stanowiący załącznik nr 4 do protokołu/ był omawiany 

na wspólnym posiedzeniu komisji i opiniowany przez wszystkie Komisje. Komisje 

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski 

zwrócił się z zapytaniem czy są jakieś pytania do uchwały?   

Mieszkaniec Z. Żuk poinformował, iż z tego co widzi wszystko jest pozamiatane. 

Uchwalenie tej uchwały spowoduje wyjazd dzieci do innych gmin. Dojazd do pracy jest 

ciężki. Kolonie, a nawet półkolonie dla dzieci są marzeniem. Mieszkaniec aby dostać się 

do Gogolewa musi przejechać 60 km w dwie strony. Nikt nie zatrudni go na 5-6 godzin 

tak aby jeszcze zarobił na podróż. Jest zdania, że urząd robi mieszkańcom po górkę.  

Sekretarz R. Krawczyk oznajmił, że Radni zadecydowali w szerszym gronie. Radni 

domagali się ankiet, a urząd podjął się rozpropagowania ankiet wśród rodziców dzieci. 

Badaniem ankietowym zostały objęte wszystkie dzieci z gimnazjum, podstawówki, 

przedszkola i te dzieci, które dopiero do szkoły pójdą. Trudno więc o bardziej szeroką 

grupę ankietową. Na małą ilość ankiet zwrotnych urząd nie ma wpływu. Rodzice nie 

skorzystali z prawa wypowiedzenia się w kwestii reorganizacji na co nikt nie miał wpływu. 

Przy tego typu badaniach jak ankiety zawsze jest mały odzew społeczeństwa. Taka 

informacja zwrotna, jaką posiada urząd jest na poziomie reprezentatywnym. Skrzynki na 

ankiety były wystawione w każdej szkole. 

Pani Sołtys W. Mieczkowska oznajmiła, że niby skrzyneczki na ankiety były wystawione w 

szkole, ale ostatni dzień składania ankiet był dniem w ciągu ferii. 

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że są podpisy za utworzeniem Gimnazjum. Są też 

oświadczenia, ze podpisów pewne osoby nie składały. Pytania ankietowe były ustalane 

wspólnie z Radnymi, także tymi, którzy wyszli. Spośród 300 ankiet zwróconych około 

60% jest za zmianą. Pani Wójt rozumie, że jest to na niekorzyść Łabiszewa, ale są też inne 

zdania w tej sprawie. Konsultacje trwały 3 miesiące. Dnia poprzedniego odbyło się 

posiedzenie wspólne komisji, na którym nie padło stwierdzenie, że reorganizacja 

przyniesie same plusy. Może być tak, że dzieci opuszczą szkoły.  

Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że największy pogląd na sytuację 

ma Radna W. Masłyk, która jest z terenu najbardziej protestującego, więc poprosił o 

wypowiedź w tej kwestii. 

Radna W. Masłyk poinformowała, że w okręgu były zbierane podpisy przeciw jak i za 

utworzeniem gimnazjum. Dochodziło do takiej sytuacji, że osoby podpisywały się na 

dwóch listach, zarówno przeciw jak i za utworzeniem gimnazjum. Mieszkańcy zmieniali 

zdanie, składali oświadczenia pisemne. 

Mieszkaniec Z. Żuk poinformował, że życzy sobie aby nauczyciele byli tak kreatywni jak 

podczas zbierania podpisów. Mieszkaniec dziwi się, że Pani Wójt jest przygotowana na 

pozbycie się dzieci. Szkoła nie jest po drodze. Po reorganizacji miejscowość zostanie 

pozbawiona transportu, gdyż autobus kursujący po dzieci, był także środkiem transportu 

mieszkańców.  

Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że dowozy dzieci do szkół będą zapewnione.  

Pani Sołtys W. Mieczkowska poinformowała, że podpisy były zbierane na tak i na nie. 

Ona jako rodzic chodziła wraz z innymi rodzicami, zbierając głosy aby gimnazjum w 

Gogolewie nie powstało. Natomiast nauczyciele zbierający podpisy tłumaczyli rodzicom, 



ze jak się nie podpiszą na liście za utworzeniem gimnazjum to szkoła całkowicie będzie 

zlikwidowana.  

Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że dyskusja w tym temacie już się 

toczyła i poprosił o spokój. Jego dzieci jeżdżą do Dębnicy Kaszubskiej, choć szkołę mają 

w Suchorzu, w odległości 3 km. Wiceprzewodniczący nie chce aby pieniądze trafiały do 

innej gminy.  

Z. Żuk poprosił o podanie argumentów dlaczego nie miałby oddać dziecka do innej 

szkoły? 

Radny M. Olech poinformował, że mieszkaniec może posłać dziecko do szkoły w 

Dębnicy Kaszubskiej, ma dowolność w tym temacie. 

Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski ponownie poprosił o spokój. 

Pani Dyrektor M. Kowalska poinformowała, że boi się o gimnazjum w Dębnicy 

Kaszubskiej. Obowiązkiem gminy jest dowóz dzieci. Reorganizacja dotyczy osoby Pani 

Dyrektor i osób zatrudnionych w gimnazjum, ponieważ niektórzy mogą stracić pracę. 

Jednak nie to jest najważniejsze. Chodzi o dobro dzieci. Rodzice mogą je posłać gdzie 

tylko chcą. Życie pokaże co będzie dalej. Pani Dyrektor jest najbardziej zainteresowana 

aby wszystko zostało tak jak było. Dwa lata temu odbyły się wybory. Wiadomo było, że 

reorganizacja będzie przeprowadzona.  

S. Miluski oznajmił, że apeluje do każdego z osobna. Skład Radnych jest okrojony. 

Podejmując uchwały zlikwiduje się gimnazjum budowane krwią i pieniędzmi 

mieszkańców. W latach poprzednich odbywały się dyskusje o gimnazjum. Mądrość i 

rozmowy doprowadziły do powstania jednego gimnazjum, aby wszystkie dzieci miały 

porównywalne warunki nauki. Dzieci szkołę po 2-3 latach traktują jako swoją. Z dumą 

reprezentują gminę. Zwrócił się z zapytaniem jak mają nauczyć się jedności, w przypadku 

podzielenia? Jak zebrać drużynę reprezentującą gminę z kilku szkół? Po to był jedno 

gimnazjum. Demografia dotknęła całą Polskę i to ona również nie przemawia za 

pomysłem reorganizacji. Szkoły pustoszały, gmina ratuje się na różne sposoby. 

Absolwenci kończącą Gimnazjum w Dębnicy Kaszubskiej są z tego dumni. W tej szkole 

jest już gotowa baza dydaktyczna. Pytanie zasadnicze brzmi dlaczego jest przeprowadzana 

reorganizacja? Czy poprawi to naukę? Czy podniesie poziom nauczania? Czy może chodzi 

o pieniądze? Jakie oszczędności dadzą zmiany? Praktyka mówi, że to się nie opłaca.  

Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, iż  była przeprowadzona analiza, która 

została zaprezentowana przez Panią Wójt. Wiceprzewodniczący zwrócił się z zapytaniem 

co nauczyciele robią aby oszczędzić? Była sytuacja, ze 20 nauczycieli było na urlopach 

zdrowotnych.  

I. Miercałow poinformowała, że Ona sama powinna być na urlopie zdrowotnym, gdyż tak 

jej zaleca lekarz, ale ze względu na dobro dzieci pracuje nadal. 

Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski przeprosił za słowa, nie chciał aby tak zostały 

odebrane. Radni również patrzą na dobro dzieci. 

S. Miluski poinformował, że decyzja o reorganizacji będzie niekorzystna. Gmina potraci 

nauczycieli. Cały sens integracji się zatraci. Zwrócił się z zapytaniem kto ze starszych 

uczniów będzie zwracał uwagę na to, ze po korytarzu chodzą również młodsze dzieci? 

Jeżeli dojdzie do reformy rządu PIS będzie chciało wprowadzić 8-letnią podstawówkę. 

Szczególnie dotknie to szkołę w Dębnicy Kaszubskiej. Zatraci się tradycję.  



Pani Wójt I. Warkocka przytoczyła fragment opracowania IBE i nie zgodziła się z 

twierdzeniem, że jest cokolwiek niszczone, wręcz przeciwnie jest tworzone. Gimnazjum 

powinno być maksymalnie rozbudowane. Dyskusja w tym temacie już się toczyła, jest to 

zgodne z prawem. Pani Wójt nie zgodziła się również z wybieraniem elementów z całej 

wizji. Dzieci na wspólnym holu nie umniejszają bezpieczeństwa.  

S. Miluski poinformował, że można znaleźć również odmienne stanowiska a Jego oparte 

są na realiach i na tym co jest obecnie. Utworzenie zespołów szkół to cofnięcie się. Nie 

ma porównywalnego poziomu rywalizacji. Szkoły nigdy nie wypracują drużyny 

reprezentującej gminę. W większym gimnazjum można wybierać spośród większej liczby 

uczniów.  

Radny M. Olech poprosił o zamknięcie dyskusji, gdyż w tym temacie rozmowy już się 

toczyły.  

I. Miercałow wyraziła żal, w stosunku do tego, że mówi się, że konsultacje trwały kilka 

miesięcy. Na spotkaniu organizowanym w szkole była tylko trójka radnych, choć 

nauczyciele prosili o rozmowę. Pani podziękowała za spotkanie z Panią Wójt. Dodała, że 

decyzja, która zapadnie jest decyzją ważną. 

Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski zakończył dyskusję nad projektem uchwały, po 

czym przeszedł do głosowania. 

Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem kto z Państwa Radnych 

jest za podjęciem uchwały? 

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku/8 za, 0 przeciw, 

1 wstrzymujący. 

 

Uchwała otrzymała nr XIV/99/2016 i stanowi załącznik nr 27 do protokołu.  

 

c) Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, iż projekt uchwały w sprawie 

włączenia Gimnazjum im. Czesława Miłosza w Dębnicy Kaszubskiej do Zespołu 

Szkolno-Przedszkolnego w Dębnicy Kaszubskiej /stanowiący załącznik nr 5 do 

protokołu/ był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji i opiniowany przez wszystkie 

Komisje. Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Wiceprzewodniczący Rady 

K. Badowski zwrócił się z zapytaniem kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały? 

 

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie /9 za, 0 

przeciw, 0 wstrzymujących. 

 

Uchwała otrzymała nr XIV/100/2016 i stanowi załącznik nr 28 do protokołu.  

 

d) Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, iż projekt uchwały w sprawie zmiany 

uchwały X/64/99 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 9 lipca 1999 r. w sprawie 

założenia Gimnazjum w Dębnicy Kaszubskiej /stanowiący załącznik nr 6 do protokołu/ 

był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji i opiniowany przez wszystkie Komisje. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Wiceprzewodniczący Rady K. 

Badowski zwrócił się z zapytaniem kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały? 

 



W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku/8 za, 0 przeciw, 

1 wstrzymujący. 

 

Uchwała otrzymała nr XIV/101/2016 i stanowi załącznik nr 29 do protokołu.  

 

e) Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, iż projekt uchwały w sprawie zmiany 

uchwały nr 47/95 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 22 grudnia 1995 r. w sprawie 

utworzenia jednostek budżetowych oświaty i reorganizacji placówek oświatowych 

/stanowiący załącznik nr 7 do protokołu/ był omawiany na wspólnym posiedzeniu 

komisji i opiniowany przez wszystkie Komisje. Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały. Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem kto z Państwa 

Radnych jest za podjęciem uchwały? 

 

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku/8 za, 0 przeciw, 

1 wstrzymujący. 

 

Uchwała otrzymała nr XIV/102/2016 i stanowi załącznik nr 30 do protokołu.  

 

f) Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, iż projekt uchwały w sprawie 

utworzenia Gimnazjum w Gogolewie /stanowiący załącznik nr 8 do protokołu/ był 

omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji i opiniowany przez wszystkie Komisje. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Wiceprzewodniczący Rady K. 

Badowski zwrócił się z zapytaniem kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały? 

 

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku/8 za, 0 przeciw, 

1 wstrzymujący. 

 

Uchwała otrzymała nr XIV/103/2016 i stanowi załącznik nr 31 do protokołu.  

 

g) Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, iż projekt uchwały w sprawie 

utworzenia Gimnazjum w Motarzynie /stanowiący załącznik nr 9 do protokołu/ był 

omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji i opiniowany przez wszystkie Komisje. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Wiceprzewodniczący Rady K. 

Badowski zwrócił się z zapytaniem kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały? 

 

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku/8 za, 0 przeciw, 

1 wstrzymujący. 

 

Uchwała otrzymała nr XIV/104/2016 i stanowi załącznik nr 32 do protokołu.  

 

h) Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, iż projekt uchwały w sprawie trybu 

udzielania i rozliczania dotacji z budżetu Gminy Dębnica Kaszubska dla niepublicznych 

przedszkoli, szkół podstawowych oraz gimnazjów prowadzonych przez podmioty inne 

niż jednostki samorządu terytorialnego na terenie Gminy Dębnica Kaszubska oraz trybu i 

zakresu kontroli prawidłowości ich pobierania i wykorzystania /stanowiący załącznik nr 



10 do protokołu/ był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji i opiniowany przez 

wszystkie Komisje. Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem kto z Państwa Radnych 

jest za podjęciem uchwały? 

 

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie /9 za, 0 

przeciw, 0 wstrzymujących. 

 

Uchwała otrzymała nr XIV/105/2016 i stanowi załącznik nr 33 do protokołu.  

 

i) Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, iż projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

"Programu usuwania wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Dębnica Kaszubska 

na lata 2016 - 2032" /stanowiący załącznik nr 11 do protokołu/ był omawiany na 

wspólnym posiedzeniu komisji i opiniowany przez wszystkie Komisje. Komisje 

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski 

zwrócił się z zapytaniem kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały? 

 

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie /9 za, 0 

przeciw, 0 wstrzymujących. 

 

Uchwała otrzymała nr XIV/106/2016 i stanowi załącznik nr 34 do protokołu.  

 

Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski o godzinie 13:26 zarządził przerwę, a o godzinie 

13:37 wznowił obrady sesji. 

 

j) Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, iż projekt uchwały w sprawie 

uchwalenia Programu Wspierania Rodziny w Gminie Dębnica Kaszubska na lata 2016-

2018 /stanowiący załącznik nr 12 do protokołu/ był omawiany na wspólnym posiedzeniu 

komisji i opiniowany przez wszystkie Komisje. Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały.  

Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem kto z Państwa Radnych 

jest za podjęciem uchwały? 

 

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie /9 za, 0 

przeciw, 0 wstrzymujących. 

 

Uchwała otrzymała nr XIV/107/2016 i stanowi załącznik nr 35 do protokołu.  

 

k) Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, iż projekt uchwały w sprawie zmiany 

Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Dębnicy Kaszubskiej /stanowiący załącznik nr 13 

do protokołu/ był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji i opiniowany przez 

wszystkie Komisje. Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  

Radny M. Olech zwrócił się z zapytaniem do Pani Kierownik K. Szustak czy w związku w 

wejściem programu 500 plus należało zwiększyć ilość etatów? 



Pani Kierownik K. Szustak poinformowała, że zwiększono zatrudnienie o 2 osoby od 

miesiąca kwietnia. Ogłoszono konkurs. Do pracy zatrudniono osobę na umowę o pracę 

na czas określony i jedną na zasadnie prac społecznie użytecznych. Ośrodek był 

zobowiązany do zakupu sprzętów oraz przeszkolenia nowych pracowników.  

Radny M. Olech zwrócił się z zapytaniem czy zadanie to refunduje państwo? Radny 

uzyskał odpowiedź twierdzącą. 

Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem czy ktoś ma jeszcze 

jakieś pytania? W związku z brakiem pytań Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski 

zwrócił się z zapytaniem kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały? 

 

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie /9 za, 0 

przeciw, 0 wstrzymujących. 

 

Uchwała otrzymała nr XIV/108/2016 i stanowi załącznik nr 36 do protokołu.  

 

l) Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, iż projekt uchwały w sprawie 

zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Dębnica Kaszubska, Krzynia, Łysomice, 

Łysomiczki na lata 2009-2018” z dnia 21 października 2010 r. /stanowiący załącznik nr 14 

do protokołu/ był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji i opiniowany przez 

wszystkie Komisje. Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  

Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem kto z Państwa Radnych 

jest za podjęciem uchwały? 

 

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie /9 za, 0 

przeciw, 0 wstrzymujących. 

 

Uchwała otrzymała nr XIV/109/2016 i stanowi załącznik nr 37 do protokołu.  

 

m) Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, iż projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

„Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt 

na terenie Gminy Dębnica Kaszubska na rok 2016” /stanowiący załącznik nr 15 do 

protokołu/ był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji i opiniowany przez wszystkie 

Komisje. Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  

Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem kto z Państwa Radnych 

jest za podjęciem uchwały? 

 

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie /9 za, 0 

przeciw, 0 wstrzymujących. 

 

Uchwała otrzymała nr XIV/110/2016 i stanowi załącznik nr 38 do protokołu.  

 

n) Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, iż projekt uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Gminie Słupsk /stanowiący załącznik nr 16 do protokołu/ 

był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji i opiniowany przez wszystkie Komisje. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  



Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem czy są jakieś pytania do 

projektu uchwały? 

Sołtys I. Ziółkowski zadał pytanie czy w uchwale nie powinno być „udzielenie pomocy 

Powiatowi Słupskiemu”? 

Sekretarz R. Krawczyk odpowiedział, że pomoc jest udzielana Gminie Słupsk, dotyczy to 

stworzenia wspólnego opracowania utraconych korzyści ze względu na budowę tarczy 

antyrakietowej. 

Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem kto z Państwa Radnych 

jest za podjęciem uchwały? 

 

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie /9 za, 0 

przeciw, 0 wstrzymujących. 

 

Uchwała otrzymała nr XIV/111/2016 i stanowi załącznik nr 39 do protokołu.  

 

o) Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, iż projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

raportu z realizacji „Programu ochrony środowiska gminy Dębnica Kaszubska na lata 

2014-2017 z perspektywą do roku 2021” za lata 2014-2015 /stanowiący załącznik nr 17 

do protokołu/ był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji i opiniowany przez 

wszystkie Komisje. Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  

Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem kto z Państwa Radnych 

jest za podjęciem uchwały? 

 

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie /9 za, 0 

przeciw, 0 wstrzymujących. 

 

Uchwała otrzymała nr XIV/112/2016 i stanowi załącznik nr 40 do protokołu.  

 

p) Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, iż projekt uchwały w sprawie zawarcia 

umowy partnerskiej na rzecz wspólnej realizacji projektu z zakresu poprawy jakości dróg 

na terenie Dębnicy Kaszubskiej /stanowiący załącznik nr 18 do protokołu/ był 

omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji i opiniowany przez wszystkie Komisje. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  

Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem kto z Państwa Radnych 

jest za podjęciem uchwały? 

 

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie /9 za, 0 

przeciw, 0 wstrzymujących. 

 

Uchwała otrzymała nr XIV/113/2016 i stanowi załącznik nr 41 do protokołu.  

 

q) Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, iż projekt uchwały w sprawie zawarcia 

umowy partnerskiej na rzecz wspólnej realizacji projektu pn.: „Upowszechnianie edukacji 

przedszkolnej w ramach Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Miasta Słupska” 

planowanego do złożenia w ramach konkursu dla działania 3.1. Edukacja przedszkolna 



Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Pomorskiego na lata 2014-2020 

/stanowiący załącznik nr 19 do protokołu/ był omawiany na wspólnym posiedzeniu 

komisji i opiniowany przez wszystkie Komisje. Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały.  

Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem kto z Państwa Radnych 

jest za podjęciem uchwały? 

 

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie /9 za, 0 

przeciw, 0 wstrzymujących. 

 

Uchwała otrzymała nr XIV/114/2016 i stanowi załącznik nr 42 do protokołu.  

 

r) Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, iż projekt uchwały w sprawie zawarcia 

umowy partnerskiej na rzecz wspólnej realizacji Projektu pn.: „Pomorskie Szlaki 

Kajakowe” planowanego do złożenia w ramach konkursu dla działania 8.4. Wsparcie 

atrakcyjności walorów dziedzictwa przyrodniczego Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Pomorskiego na lata 2014-2020 /stanowiący załącznik nr 20 do 

protokołu/ był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji i opiniowany przez wszystkie 

Komisje. Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  

Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem kto z Państwa Radnych 

jest za podjęciem uchwały? 

 

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie /9 za, 0 

przeciw, 0 wstrzymujących. 

 

Uchwała otrzymała nr XIV/115/2016 i stanowi załącznik nr 43 do protokołu.  

 

s) Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, iż projekt uchwały w sprawie 

wystąpienia z wnioskiem do Ministra Administracji i Cyfryzacji o ustalenie urzędowej 

nazwy dla miejscowości Leśna Polana /stanowiący załącznik nr 21 do protokołu/ był 

omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji i opiniowany przez wszystkie Komisje. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  

Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem kto z Państwa Radnych 

jest za podjęciem uchwały? 

 

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie /9 za, 0 

przeciw, 0 wstrzymujących. 

 

Uchwała otrzymała nr XIV/116/2016 i stanowi załącznik nr 44 do protokołu.  

 

t) Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, iż projekt uchwały w sprawie 

rozpatrzenia skargi na Dyrektora Gimnazjum w Dębnicy Kaszubskiej /stanowiący 

załącznik nr 22 do protokołu/ był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji i 

opiniowany przez wszystkie Komisje. Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  



Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem kto z Państwa Radnych 

jest za podjęciem uchwały? 

 

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie /9 za, 0 

przeciw, 0 wstrzymujących. 

 

Uchwała otrzymała nr XIV/117/2016 i stanowi załącznik nr 45 do protokołu.  

 

u) Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, iż projekt uchwały w sprawie ustalenia 

zasad na jakich sołtysom będzie przysługiwała dieta /stanowiący załącznik nr 23 do 

protokołu/ był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji i opiniowany przez wszystkie 

Komisje. Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  

Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem kto z Państwa Radnych 

jest za podjęciem uchwały? 

 

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie /9 za, 0 

przeciw, 0 wstrzymujących. 

 

Uchwała otrzymała nr XIV/118/2016 i stanowi załącznik nr 46 do protokołu.  

 

v) Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, iż projekt uchwały w sprawie zmiany 

uchwały budżetowej oraz zmiany w budżecie gminy na 2016 rok /stanowiący załącznik nr 

24 do protokołu / był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji i opiniowany przez 

wszystkie Komisje. Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  

Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem kto z Państwa Radnych 

jest za podjęciem uchwały? 

 

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie /9 za, 0 

przeciw, 0 wstrzymujących. 

 

Uchwała otrzymała nr XIV/119/2016 i stanowi załącznik nr  47 do protokołu. 

  

w) Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, iż projekt uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dębnica Kaszubska na lata 2016-2025 

/stanowiący załącznik nr 25 do protokołu / był omawiany na wspólnym posiedzeniu 

komisji i opiniowany przez wszystkie Komisje. Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały.  

Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem kto z Państwa Radnych 

jest za podjęciem uchwały? 

 

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie /9 za, 0 

przeciw, 0 wstrzymujących. 

 

Uchwała otrzymała nr XIV/120/2016 i stanowi załącznik nr 48 do protokołu. 

 



Ad. 3 

Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, iż Plan zbywania i nabywania 

nieruchomości na terenie Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 18.03.2016 r. /stanowiący 

załącznik nr 49 do protokołu/ został przedstawiony z naniesionymi zmianami, które 

doszły podczas komisji wspólnych dnia poprzedniego. Wiceprzewodniczący Rady K. 

Badowski zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania? 

W związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.  

W wyniku głosowania Plan zbywania i nabywania nieruchomości na terenie 

Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 18.03.2016 r. został przyjęty jednogłośnie /9 za, 

0 przeciw, 0 wstrzymujących. 

 

Ad. 4 

 Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski przeszedł do kolejnego punktu porządku 

obrad. Poprosił o przedstawienie sprawozdania z działalności wójta i wykonania uchwał. 

Sprawozdanie z działalności stanowi załącznik nr 50 do protokołu. 

Pani Wójt I. Warkocka dodała, że do urzędu zgłosiła się Pani Katarzyna Chlebny prezes 

spółki SPV w Dębnicy Kaszubskiej z prośbą o zajęcie stanowiska w sprawie protestu 

dotyczącego zakazu hodowli zwierząt futerkowych. Garbarnia funkcjonuje od lat. Jeżeli 

zakaz wejdzie w życie, w spółce zaczną się zwolnienia. Pani Wójt uważa, że powinna zająć 

stanowisko w tej sprawie.  

Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że w naszej gminie żadnych 

uciążliwości związanych z hodowlą nie ma, gdyż nie ma żadnej hodowli. Garbarnia 

jedynie zakupuje i przerabia skóry. 

Pani Wójt I. Warkocka dodała, że poniekąd chodzi o to aby przedsiębiorca czuł, że gmina 

jest za nim, że go wspiera. Jest to jedynie stanowisko wyrażone w piśmie, nie za pomocą 

uchwały. 

Sekretarz R. Krawczyk zapoznał zebranych ze sprawozdaniem z wykonania uchwał, które 

stanowi załącznik nr 51 do protokołu. 

/Radna Irena Kiernicka o godzinie 14:10 opuściła obrady sesji./ 

Ad. 5 

Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski poprosił o przedstawienie sprawozdania z 

działalności międzysesyjnej  Komisję Kultury i Oświaty. 

a) Przewodniczący Komisji Kultury i Oświaty poinformował, że komisja spotkała się 3 

razy: 

- 18.02.2016 r. w celu zapoznania się ze sprawozdaniem z działalności GOK-u za rok 

2015. Komisja spotkała się również z Panią Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w 

Dębnicy Kaszubskiej. Ocena reorganizacji po spotkaniu jest pozytywna. Następnie 

Komisja udała się do Gimnazjum w Dębnicy Kaszubskiej, gdzie po obchodach 

stwierdzono potrzebę małych remontów.  

- 19.02.2016 r. odbyło się spotkanie w Motarzynie i Gogolewie, 

- 29.03.2016 r. odbyło się posiedzenie komisji wspólnych. 



b) Wiceprzewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu poinformował, że komisja 

spotkała się dwa razy: 

- 9.03.2016 r. w celu wyznaczenia nowych punktów oświetleniowych. Na spotkaniu tym 

uczestniczył pracownik Urzędu Pan Adam Gardzielewski 

- 14.03.2016 r. w celu wyznaczenia dróg gminnych do remontu. W spotkaniu tym również 

uczestniczył pracownik Urzędu Pan Sebastian Konopka. 

Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że są środki zabezpieczone z funduszu sołeckiego 

oraz jest zapewniona konserwacja około 20 punktów oświetleniowych. W związku z tym 

należy się zastanowić czy miejsca wskazane przez komisję wymagają realizacji. 

Zaproponował aby tematem tym zająć się na komisjach wspólnych. 

Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski poinformował, iż miejsca wskazane zostały 

wytypowane przez komisję i Radni chcieliby aby były zrealizowane.  

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że w roku ubiegłym zrobiono 10 lamp, w tym 20. 

Skarbnik M. Malinowski dodał, że za konserwację i energię w roku ubiegłym gmina 

zapłaciła 350 tys. złotych w roku ubiegłym. Koszty zużycia energii oraz konserwacji będą 

rosły wraz z pojawieniem się nowych punktów oświetleniowych.  

Radny R. Cech zwrócił się z zapytaniem czy tylko teren gminy jest brany pod uwagę, czy 

sama miejscowość Dębnica Kaszubska również?  

Radny M. Olech zauważył, że miał odbyć się audyt czy coś już wiadomo? 

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że audyt został przeprowadzony, podpisano 

umowę i wynegocjowano nowe warunki. Ustalono, że co roku będzie podpisywana nowa 

umowa z nowymi, uzgodnionymi kosztami energii, a nie jak to miało miejsce do tej pory 

raz na kilka lat. Pani Wójt dodała, że była na konferencji ze swoim Asystentem dotyczącej 

oświetlenia zewnętrznego, podczas której odradzano wymiany opraw, a taka opcja była 

analizowana w przypadku gminy.   

Radny M. Olech zwrócił się z zapytaniem czy urząd brał pod uwagę czasowe wyłączanie 

oświetlenia na noc? 

Sekretarz R. Krawczyk oznajmił, iż rozwiązanie to nie kalkuluje się. Montaż sterowników 

wyłączających światło zwróciłby się po około 15 latach. Jednak w ramach konserwacji 

lampy będą ledowe.  

Radny M. Olech zwrócił się z zapytaniem czy były rozpatrywane kwestie fotowoltaiki? 

Czy urząd będzie się pochylać nad tym tematem? 

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że tak, choć takie lampy też generują koszty m. in. 

na przeglądy, akumulatory itp. Na Osiedlu Północ jest pewnego rodzaju test z różnymi 

skutkami. 

Radny M. Olech doprecyzował swoje pytanie mówiąc, że nie chodziło mu o małe 

fotowoltaiki stosowane przy lampach, ale o dużą farmę fotowoltaiczną. 

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że przy budowie sali gimnastycznej w Gogolewie 

urząd chce maksymalnie wykorzystać możliwość zainstalowania paneli, aby utrzymanie 

obiektu było znacznie tańsze. Program Prosument był omawiany z Radnymi, jednak 

gmina do niego nie przystąpiła z powodu niekorzystnych warunków, gdyż to gmina 



musiałaby zaciągać pożyczki, później je udzielać. Jeżeli tylko pojawi się dobry program, z 

dobrymi warunkami, to gmina do niego przystąpi.  

Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że na ten czas są dwa wnioski inwestorów 

odnośnie budowy farmy fotowoltaicznej. Z drugiej strony jest termomodernizacja 

obiektów użyteczności publicznej, a trzecim elementem jest działanie nastawione na 

osoby fizyczne. Póki co nie pojawił się żaden korzystny program. Wszystko zależy od 

uwarunkowań finansowych. Gmina musiałaby udzielać pożyczek, później mieszkańcy 

musieliby je spłacać. Jedni chcieliby rozłożenia na raty itp. Gminy na to nie stać.  

Radny M. Olech zwrócił się z zapytaniem czy urząd planuje budowę własnej fermy 

fotowoltaicznej? 

Radny uzyskał odpowiedź negatywną. 

 

c) Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski poprosił o przedstawienie sprawozdania z 

działalności Komisji Rewizyjnej.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że komisja spotkała się sześciokrotnie 

od czasu ostatniej sesji.  

- 05.02.2016 r. - w celu zapoznania się ze skargą na dyrektora gimnazjum w Dębnicy 

Kaszubskiej. 

- 10.02.2016 r. na spotkaniu z panią Dyrektor oraz panią Wójt. 

23.02.2016 r. odbyło się spotkanie z rodzicami wnoszącymi skargę, została złożona 

prośba w sprawie wyjaśnień nauczycieli. 

- 09.03.2016 r. w celu zapoznania z nowymi dokumentami w sprawie skargi. Tego dnia 

nastąpiło wszczęcie kontroli urzędu Gminy pod względem finansowania jednostek OSP. 

- 17.03.2016 r. miało miejsce ostateczne zajęcie stanowiska oraz sporządzenie projektu 

uchwały.  

- 29.03.2016 r. Komisja spotkała się na komisjach wspólnych w celu opiniowania 

materiałów. 

Wiceprzewodniczący K. Badowski zwrócił się z zapytaniem czy są jakieś pytania do 

sprawozdania komisji? W związku z brakiem pytań przeszedł do kolejnego punktu 

porządku obrad. 

 

Ad. 6 

 Wiceprzewodniczący K. Badowski poinformował, że na poprzedniej sesji były 

złożone interpelacje, w związku z tym zwrócił się z zapytaniem czy wszyscy Radni 

składający interpelacje otrzymali odpowiedzi? 

Rany M. Olech poinformował, że nie takiej odpowiedzi się spodziewał. Chciał uzyskać 

odpowiedź kiedy cała gmina będzie olicznikowana? Od długiego czasu słyszy, że będzie 

to zrobione, ale wciąż temat nie jest załatwiony. 

Sekretarz R. Krawczyk zwrócił uwagę, iż interpelacja Radnego brzmiała „proszę podać 

stan olicznikowania gminy”. 



Radny M. Batóg poinformował, iż trwają dyskusje, temat długo się ciągnie, podczas gdy 

trwają wiosenne roboty. Na drodze do Gałęzowa droga jest rozjeżdżona. Radny osobiście 

i na własny koszt sprzątał muldy błota. Firma Drutex wjeżdża z ciężkim sprzętem, na 

nowo rozjeżdżając drogę. Radny zwrócił się z zapytaniem czy można zrobić z tym 

porządek? Radny prosił o interwencję u dyrekcji o nieuczęszczanie tą drogą. Problem 

pojawia się również po opadach deszczu. 

Wiceprzewodniczący K. Badowski poinformował, iż sam miał takie problemy, ale 

wystarczy interwencja na policji i zostanie to załatwione. Przepisy jasno mówią, że po 

takich pracach należy po sobie posprzątać.  

Radny R. Cech poinformował, że za budynkiem gimnazjum ludzie zrobili składowisko 

śmieci na wysokości pętli autobusowej. Wcześniej ZGK posprzątało, ale problem 

powraca. To dotyczy również obszaru przy Orliku. Mieszkańcy wysypują śmieci do 

pobliskiego rowu. Radny prosi o zamontowanie tablic informacyjnych.  

Sołtys I. Ziółkowski potwierdził słowa Radnego dodając, że taka działalność ludzi 

powoduje zapychanie rowu i zalewanie mieszkanki Dębnicy Kaszubskiej.  

Wiceprzewodniczący K. Badowski zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych 

ma jeszcze jakieś interpelacje? W związku z brakiem interpelacji przeszedł do kolejnego 

punktu porządku obrad.  

 

Ad. 7 

 Radny M. Olech poprosił aby Pani Wójt powiedziała coś więcej o planowanym 

zakupie autokaru. 

Pani Wójt I. Warkocka oddała głos Asystentowi K. Żukowskiemu. 

Asystent K. Żukowski poinformował, że urząd chce zakupić autokar z miejscami 22+1 

lub 23+1, który obsłuży dowóz osób niepełnosprawnych. W tej chwili dowóz jest 

wykonywany 3 samochodami. W momencie gdy będzie większy autokar urząd poradzi 

sobie z obsłużeniem dojazdu do Słupska, a drugi bus będzie jeździł do Bytowa. Autokar 

obsłuży również potrzeby gminy, czyli wyjazdy sportowców na zawody, dzieci na basen, 

jakieś zajęcia dodatkowe itp.  

Radny M. Olech zwrócił się z zapytaniem jaki będzie koszt autokaru, koszt kierowców? 

Asystent K. Żukowski poinformował, że dwóch kierowców już zatrudnionych robi 

uprawnienia na prowadzenie autobusu. Dodatkowych osób gmina nie będzie zatrudniała. 

Szacunkowy leasing miesięczny wyniesie 5 tys. złotych. 

Pani Wójt I. Warkocka dodała, że szkoły i tak jeżdżą na baseny, zawody i na te potrzeby 

są zatrudniane zewnętrze firmy, wszystko jest płacone z budżetu. Nie jest powiedzie, że 

wszystko się zwróci, lecz Gmina jest mało mobilna. Gdyby była organizowana sesja w 

terenie, Radni jeździliby własnymi samochodami. Realizowane jest nauczanie języka 

kaszubskiego. Zamawiana jest firma z zewnątrz. 

Radny M. Olech zwrócił uwagę, że poprzednio urząd pozbywał się autokaru, gdyż był 

niepotrzebny, był nieekonomiczny ze względu na kierowców, na obsługę. Radny ma w 



pamięci walkę o pozbycie się poprzedniego autokaru, więc teraz martwi się czy jest to 

korzystne.  

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że był to autobus nieposiadający klimatyzacji. 

Koszt naprawy wielkogabarytowego autobusu był duży. Obecnie mowa jest o małym, 

sprytnym autobusie.  

Radny M. Olech poinformował, że autobus ten i tak będzie się psuł.  

Pani Wójt I. Warkocka potwierdziła i dodała, że autokar będzie na gwarancji.  

Asystent K. Żukowski poinformował, że poprzednio jeden z kontrahentów chciał 

wymienić autobus na dwa mniejsze z windą dla niepełnosprawnych. Jednakże urząd 

wtedy  nie posiadał kierowców i autobus został zbyty. Niedługo przyjdą pracownicy 

interwencyjni, więc pracownik odpowiedzialny za nich będzie potrzebował busa.  

Radny R. Cech zwrócił się z zapytaniem czy dużym autobusem będą zwożone osoby 

niepełnosprawne? Czy będą one mniejszymi busami dowożone do Dębnicy i stąd pojadą 

w większym autobusie? 

Czy kierowca będzie je zawoził na jakąś godzinę i wracał będąc do dyspozycji urzędu? 

Asystent K. Żukowski oznajmił, iż tego jeszcze do końca nie wiadomo. Jest to sprawa do 

rozwiązania. 

Pani Wójt I. Warkocka dodała, że w tej chwili muszą jeździć dwa busy gdyż wszystkie 

osoby się nie mieszczą. W związku z zakupem autobusu zatrudnienie liczby pracowników 

nie zwiększy się. Nie zawsze potrzeba 40-osobowego autobusu, poza tym gminy na niego 

nie stać.  

Wiceprzewodniczący K. Badowski zwrócił się z zapytaniem czy autobus będzie kupiony z 

projektu?  

Pani Wójt I. Warkocka odpowiedziała, że nie, gdyż projekt za bardzo ogranicza. Autobus 

będzie w leasingu i będzie on na potrzeby gminy. Urząd opiera się na doświadczeniu o. 

Ryszarda, który ma tylko takie autobusy i transport działa sprawnie.  

Asystent K. Żukowski poinformował, że w dniu jutrzejszym jest otwarcie ofert, a 

szacowany koszt leasingu wyniesie 5 tys. złotych.  

Sołtys I. Ziółkowski zwrócił się z zapytaniem czy pętla na ul Zajęczej będzie zrobiona? 

Czy projekt pomorskie szlaki kajakowe dotyczy nowej infrastruktury? 

Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że na ulicy Zajęczej będzie zrobiona studnia chłonna. 

Asystent K. Żukowski poinformował, że infrastruktura kajakowa znajdująca się w 

Łysomiczkach będzie rozszerzona. 

Sekretarz R. Krawczyk dodał, że będzie to kompletnie nowa infrastruktura. Pomorskie 

szklaki kajakowe mają swoją stronę internetową, można się z niej wszystkiego dowiedzieć.  

Sołtys I. Ziółkowski przekazał Pani Wójt uwagi i zapytania zgłoszone przez 

mieszkańców: 

- brak parkingu przy szkole podstawowej w Dębnicy Kaszubskiej, 

- niedrożne instalacje kanalizacyjne i ściekowe, 

- deklaracje śmieciowe nie są składane, gdyż nie każda nieruchomość posiada pojemnik na 

odpady, 



- dodanie kursu linii 11 o godz. 21:00 lub 21:30, gdyż zajęcia w GOK-u lub zajęcia 

sportowe kończą się około godz. 20:30. Mieszkańcy chcący brać udział w zajęciach nie 

mają jak wrócić do domu. 

- stawianie pojazdów transportu leśnego na ul. Kościelnej i Polnej, 

- spływająca woda z piekarni Domin do cieku Warblewskiego, 

- brak miejsc parkingowych w centrum, zastawianie chodników, brak możliwości 

przejścia, 

- brak parkingu przy aptece. 

Sołtys I. Ziółkowski zwrócił się z zapytaniem czy na ul. Zielonej został wylany asfalt, za 

który urząd zapłacił? Czy osoby prywatnie zamówiły go na własne potrzeby? 

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że został przygotowany nadmiar asfaltu przez 

firmę, więc wylali go gdzie było im najwygodniej.  

Asystent K. Żukowski dodał, że zrobili to bez wiedzy urzędu. Mogli to skonsultować z 

urzędem, który wskazałby jakieś miejsca na wylanie, jednak nie zrobili tego.  

Radny R. Cech zwrócił uwagę na stan nawierzchni przy Gimnazjum w Dębnicy 

Kaszubskiej. Nawierzchnia drogi jest zła, szczególnie po zimie. 

Asystent K. Żukowski poinformował, że droga ta była łatana asfaltem na zimno, jednak 

nie zdało to egzaminu. Zarząd Dróg Wojewódzkich przeprowadził przetarg wyłaniając 

firmę do przeprowadzania robót. W kwietniu firma powinna zrobić naprawę masą na 

ciepło.  

Radna B. Sowińska poinformowała, że na stawku w Gogolewie jest dużo ryb nieżywych. 

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że zostanie to sprawdzone. 

 

Ad. 8-9  

 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania były udzielane na bieżąco w trakcie sesji. 

Na pozostałe zostanie udzielona odpowiedź pisemna.  

Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski o godzinie 14:53 zamknął obrady sesji po 

wyczerpania porządku obrad.  

 

Protokołowała 

Emilia Szymaniuk 

 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Dębnica Kaszubska  

 

/-/Krzysztof Badowski 

 

 

 


